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Understanding Arab Democratic Movement: A Biopolitical Approach

Abstract

This research aims to examine the concept of biopolitics developed by Michel Foucault, and
identify its manifestations in the Arab democratic movement, by analyzing events and
developments in the so-called Arab Spring. To do this, we expose first the concept of
biopolitics as an analytical framework in the field of political science. Then, we analyse the
relationship between biopolitics and totalitarianism, and demonstrate the intellectual
harmony between the two paradigms.Finally, we analyze the manifestations of biopalitics in
the democr atic movement.

Key words: Biopolitics, arab democratic movement, biopower, totalitarianism, Michel
Foucault

Comprendre le Mouvement Démocratique Arabe: Une Approche Biopolitique

Résumeé

Cette recherche vise a analyser le concept de biopolitique développé par Michel Foucault, et
d'identifier ses manifestations dans le mouvement démocratique arabe, en analysant les
événements et les développements dans le Printemps Arabe. Pour ce faire, nous exposons
d'abord le concept de biopolitique. Ensuite, nous analysons la relation entre la biopolitique et
le totalitarisme afin de démontrer I'harmonie intellectuelle entre les deux paradigmes. A la
fin, nous analysons les manifestations de la biopolitique dans le mouvement démocratique
arabe.

Mots-clés: Biopolitique, mouvement démocratique, arabe, biopouvoir, totalitarisme, Michel
Foucault
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